

Title (en)

Method and device for continuously mixing of several solid and/or liquid components especially for making concrete.

Title (de)

Verfahren und Vorrichtung zum kontinuierlichen Vermischen von mehreren festen und/oder flüssigen Stoffkomponenten, insbesondere zur Herstellung von Beton.

Title (fr)

Procédé et dispositif pour mélanger en continu plusieurs composants solides et/ou liquides en particulier pour la fabrication du béton.

Publication

EP 0616839 A1 19940928 (DE)

Application

EP 94102015 A 19940210

Priority

- DE 4309073 A 19930320
- DE 4334801 A 19931013

Abstract (en)

Process in which the solid components are each delivered to a gaseous carrier medium individually or combined in appropriate groups and the mass flows or volume flows of the components are then combined at high flow velocity in a mixing section in such a way that the mass flow or volume flow of the component or components having the quantitatively largest portion is first fanned out and directly afterwards the mass flows or volume flows of the remaining components to be mixed are fed into this fanned out mass flow or volume flow which is then reunited in an impact-like manner and led off for further use. The mixing device for carrying out this process has a pear shape, a central flow divider (2) for fanning out the quantitatively largest mass flow or volume flow, lateral inlet ports (10) for the remaining components to be mixed and an outlet port (7) for the finished mixture. <IMAGE>

Abstract (de)

Verfahren, bei dem die festen Stoffkomponenten einzeln oder in geeigneten Gruppen zusammengefaßt jeweils einem gasförmigen Trägermedium aufgegeben und die Massen- oder Volumenströme der Stoffkomponenten danach derart mit großer Strömungsgeschwindigkeit in einer Mischstrecke zusammengeführt werden, daß der Massen- oder Volumenstrom der Stoffkomponente bzw. Stoffkomponenten mit dem mengenmäßig größten Anteil zunächst aufgefächert wird und unmittelbar anschließend die Massen- oder Volumenströme der übrigen zu vermischenden Stoffkomponenten in diesen aufgefächerten Massen- oder Volumenstrom eingespeist werden, welcher danach crashartig zusammengeführt und zur weiteren Verwendung abgeführt wird. Die Mischeinrichtung zur Durchführung dieses Verfahrens besitzt Birnenform, einen zentralen Stromteiler (2) zum Auffächern des mengenmäßig größten Massen- oder Volumenstroms, seitliche Einlaufstützen (10) für die übrigen zu vermischenden Stoffkomponenten sowie einen Auslaufstutzen (7) für das fertige Stoffgemisch. <IMAGE>

IPC 1-7

B01F 5/04

IPC 8 full level

B01F 5/04 (2006.01)

CPC (source: EP)

B01F 25/311 (2022.01)

Citation (search report)

- [A] US 2267412 A 19411223 - MERWIN HARRY H
- [A] FR 670066 A 19291125 - FR DES POTEAUX ELECTR SOC
- [A] US 4007921 A 19770215 - ZINGG WARREN M
- [A] US 2795406 A 19570611 - VESSELS THEODORE R
- [A] GB 2196546 A 19880505 - SMITH DEREK
- [A] DE 3819899 C1 19891130
- [A] FR 2293968 A1 19760709 - CEM COMP ELECTRO MEC [FR]
- [A] WO 9217270 A1 19921015 - TECHNO INVEST ENTWICKLUNG VON [DE]

Cited by

EP1745840A1; US7891861B2; CN115057120A; WO2007009567A3; TWI426951B

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IE IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0616839 A1 19940928

DOCDB simple family (application)

EP 94102015 A 19940210